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ZAB.0002.7.2021 

Protokół nr XXXII/21 

z obrad XXXII Sesji Rady Powiatu we Włocławku 
z dnia 30 wrzesień 2021 roku 

 

1) Otwarcie obrad XXXII Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Zygmunt Stanisław Wierzowiecki - Przewodniczący Rady w dniu 30 września 2021 r. 
o godz.1215 otworzył obrady XXXII Sesji Rady Powiatu we Włocławku. Powitał Pana 
Romana Gołębiewskiego - Starostę Włocławskiego, Panią Agatę Wojtkowską – Członka 
Zarządu, radnych Rady Powiatu we Włocławku, Pana Piotra Krygiera – Sekretarza Powiatu, 
Panią Jolantę Sakowską - Skarbnika Powiatu, oraz kierowników jednostek organizacyjnych. 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 15 ust. 1a ustawy o samorządzie 
powiatowym, obrady rady powiatu są transmitowane on-line i utrwalane za pomocą 
urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Każda osoba uczestnicząca w obradach rady powinna 
zapoznać się ze stosowną informacją zamieszczoną w Biuletynie Informacji Publicznej oraz 
na tablicy ogłoszeń dotyczącą ochrony danych osobowych.  
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

2) Stwierdzenie quorum 
Przewodniczący Rady poprosił o potwierdzenie swojej obecności poprzez włożenie karty do 
czytnika i przyciśniecie odpowiedniego przycisku.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że aktualnie w obradach Rady Powiatu bierze udział 18 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu wynoszącego 21 radnych stanowi 
wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

3) Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady poinformował, że XXXII Sesja Rady Powiatu we Włocławku została 
zwołania w trybie art. 15 ust. 7 ustawy o samorządzie powiatowym, na wniosek zarządu 
powiatu. Starosta przekazał uchwałę nr 497/21 Zarządu Powiatu we Włocławku z dnia 23 
września 2021 r. w sprawie zwołania sesji Rady Powiatu we Włocławku zawierającą ustalony 
porządek obrad oraz projekty uchwał Rady Powiatu i materiały dotyczące realizacji tego 
porządku.  
Pozytywna ocena formalna przekazanych materiałów zobowiązała do zwołania XXXII Sesji 
Rady Powiatu we Włocławku na dzień przypadający w ciągu 7 dni od dnia złożenia wniosku. 
Wniosek został mi doręczony w dniu 23 września 2021 r.  Informuję, że zwołanie Sesji w tym 
trybie wyłączyło wymóg posiadania przez projekt uchwały opinii odpowiedniej komisji rady, 
o czym stanowi paragraf 30 ust. 2 Statutu Powiatu.  
Przewodniczący Rady poinformował, iż do zmiany porządku obrad sesji zwołanej na wniosek 
Zarządu Powiatu, stosuje się przepis art. 15 ust. 2,  co oznacza, że  Rada Powiatu, w trakcie 
sesji, może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną większością głosów 
ustawowego składu Rady, przy czym dodatkowo wymagana jest zgoda wnioskodawcy 
(Zarządu Powiatu).  
W przypadku braku takiej zgody, wniosek staje się bezprzedmiotowy i nie podlega 
głosowaniu.  
Przewodniczący Rady poinformował, że stosownie do przepisów paragrafu 16 ustęp 3 Statutu 
Powiatu Włocławskiego – z wnioskiem o uzupełnienie lub zmianę porządku obrad może 
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wystąpić radny, komisja, klub radnych, zarząd, starosta. Wniosek powinien zawierać 
uzasadnienie faktyczne.  
Przewodniczący Rady powiedział, że Zarząd Powiatu pismem: 

 z dnia 30 września  2021 r.  wniósł o  uzupełnienie i zmianę  porządku obrad  
polegającą na: 

 dodaniu projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Powiat 
Włocławski Gminie Baruchowo zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg 
powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2021/2022, 

 dodaniu projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Powiat 
Włocławski Gminie Fabianki zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg 
powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2021/2022,  

 dodaniu projektu uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Powiat 
Włocławski Gminie Lubanie zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg 
powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2021/2022, 

 dodaniu projektu  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Powiat 
Włocławski Gminie Choceń zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg 
powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2021/2022, 

 dodaniu projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Powiat 
Włocławski Gminie Miasto Kowal  zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg 
powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2021/2022, 

 dodaniu projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Powiat 
Włocławski Gminie Chodecz zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg 
powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2021/2022.  

Wniosek zarządu powiatu oraz uzasadnienie faktyczne radni otrzymali w dniu sesji 
(załącznik nr 3 do niniejszego protokołu).    
 

Przewodniczący Rady przypomniał, że procedura głosowania wygląda w ten sposób, że 
przystępując do głosowania są Państwo zobowiązani do przyciśnięcia odpowiedniego 
przycisku na pulpicie, to jest odpowiednio „za” – zielony przycisk z literą Z , „przeciw” – 
czerwony przycisk z literą P, „wstrzymuję się”  – żółty z literą W.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania. 
Szanowni Państwo, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu jako punktu 14 
zmienionego porządku obrad punktu w brzmieniu: 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Powiat 
Włocławski Gminie Baruchowo zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg 
powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2021/2022. 
Przewodniczący Rady poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 17 
Przeciw – 1 
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 4 do  niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnienie 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały.  
 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu jako 
punktu 15 zmienionego porządku obrad punktu w brzmieniu: 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Powiat 
Włocławski Gminie Fabianki  zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych 
oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2021/2022. 
Przewodniczący Rady poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
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Wyniki głosowania: 
Za – 17 
Przeciw – 1  
Wstrzymało się – 0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnienie 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały.  
 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na 
dodaniu jako punktu 16 zmienionego porządku obrad punktu w brzmieniu: 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Powiat 
Włocławski Gminie Lubanie zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych 
oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2021/2022. 
Przewodniczący Rady poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Stwierdzam, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnienie w realizowanym porządku obrad 
projektu uchwały.  
Wyniki głosowania: 
Za – 17 
Przeciw – 1  
Wstrzymało się – 0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na 
dodaniu jako punktu 17 zmienionego porządku obrad punktu w brzmieniu: 
17. Rozpatrzenie projektu  w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Powiat 
Włocławski Gminie Choceń zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych 
oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2021/2022. 
Przewodniczący Rady poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnienie 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały.  
 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na 
dodaniu jako punktu 18 zmienionego porządku obrad punktu w brzmieniu: 
18. Rozpatrzenie projektu uchwały projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Miasto Kowal  zadań związanych z zimowym 
utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 
2021/2022. 
Wyniki głosowania: 
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnienie 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały.  
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Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na 
dodaniu jako punktu 19 zmienionego porządku obrad punktu w brzmieniu: 
19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Powiat 
Włocławski Gminie Chodecz zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych 
oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2021/2022.  
Przewodniczący Rady poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnienie 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały.  
 

Przewodniczący Rady zapytał radnych – czy któryś  z uprawnionych podmiotów chciałby 
w tej chwili zgłosić wniosek o  uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad XXXII 
sesji ?  Radni nie zgłosili wniosków.  
Jeżeli nie ma wniosków, to Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad składa się 
z 21 punktów i przystąpił do realizacji porządku obrad dzisiejszej sesji.  
Porządek obrad stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 
4) Przyjęcie protokołu nr XXXI/21 z dnia 29 lipca 2021 roku. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad XXXI Sesji, który był do wglądu 
w Kancelarii Przewodniczącego Rady oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.  
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek do protokołu.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, a sprzeciwu nie było, to 
stwierdził, że rada powiatu przyjęła protokół nr  XXXI/21 z dnia 29 lipca 2021 r. 
 
5) Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
29 lipca 2021 r. do 22 września 2021 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 23 września 2021 r. do dnia sesji.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu – Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie z wykonania 
uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz  sprawozdanie starosty z działalności 
zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania zarządu z wykonania uchwał rady i jego 
działalności pomiędzy sesjami do dnia sesji.  
W dniu dzisiejszej sesji - sprawozdanie Starosty. 
Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy.   
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady rady i zapytał radnych czy mają uwagi do 
przedstawionego sprawozdania? 
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że w sprawozdaniu jest informacja w sprawie zawarcia 
umowy termoizolacja budynku Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku. Oprócz  
zwiększenia wynagrodzenia, również jest przesunięcie terminu realizacji zadania. Radny 
poprosił o uzupełnienie informacji. 
Pan Roman Gołębiewski – Starosta Włocławski powiedział, że został zawarty aneks 
 z wykonawca zadania, składający się z dwóch komponentów. Jeden – to termin, drugi 
wartość robót.  Jeśli chodzi o wartość - w związku z tym, że przetarg dość pozytywnie 
rozstrzygnięto od dość pozytywnej kwocie w sensie zaplanowanych środków budżetowych 
zdecydowano na etap realizacji zadania, że można przeprowadzić dodatkowe prace. Część 
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z nich wynikała z konieczności, cześć z uzgodnień.  Między innymi zdecydowano się na to, 
aby docelowo ten budynek zabezpieczyć, zamontuje się  na najniższym piętrze wszędzie 
rolety i to jest największa kwota związana ze zwiększeniem robót. Oprócz tego drobne rzeczy 
odwodnieniowe i tym podobne, które na etapie realizacji zadania wyszły,  także problem 
parapetów wewnętrznych, gdzie problemem byłoby ich utrzymanie części tych parapetów 
przy zamontowaniu nowych okien Natomiast jeśli chodzi o termin, to sprawa wynika z jednej 
strony ze względu na zwiększenie zakresu rzeczowego, o którym starosta wspomniał  przed 
chwilą, natomiast także z problemami dostępu materiałów budowlanych udowodnionymi 
przez wykonawcę. Dotyczyło to okien. Obecnie okna już na budowie się znalazły, są 
zamontowane. Aneksowano umowę do końca listopada tego roku. Z rozmów z wykonawcą 
wynika, że wszystko wskazuje na to, że to zadanie uda się zakończyć wcześniej.  Wszystkie 
te zmiany zostały przeprowadzone zgodnie z prawem, głównie zamówień publicznych, 
odnośnie terminu. Warto wykonać dodatkowe prace typu rolety.  Oszczędności przetargowe 
powstały. Starosta poinformował, że myśli się o tym, aby w przyszłym roku ze środków 
ochrony środowiska w tym budynku zmodernizować jeszcze instalację wewnętrzną i pojawia 
się możliwość przepięcia budynku pod sieć ciepłowniczą, co w perspektywie przyszłości 
dałoby  duże możliwości. Zazębiłoby się to z termomodernizacją,  z fotowoltaiką, która na 
tym budynku i na wszystkich pozostałych została zakończona. Pozostanie jeszcze część 
wewnętrzna i przepięcie do sieci MPEC. Będzie się chciało zaangażować i wykorzystać 
środki dedykowane na te zadania, czyli środki Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska, 
które corocznie z tytułu kar i opłat płaconych przez przedsiębiorców z terenu Powiatu 
Włocławskiego wpływają. Tylko na cele środowiskowe można je wykorzystywać. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy mają jeszcze jakieś uwagi, pytania?   
Uwag nie było.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 30 września 2021 r. przyjęła  
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 29 lipca 
2021 r. do 22 września 2021 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu 
Powiatu za okres od dnia 23 września 2021 r. do dnia sesji.  
 
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 29 lipca 
2021 r. do 22 września 2021 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu 
Powiatu za okres od dnia 23 września 2021 r. do dnia sesji stanowi załącznik nr 11 do 
niniejszego protokołu.   
 
6) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji posiadaczy działek 
rekreacyjnych zlokalizowanych nad Jeziorem Ługowiska dotyczącej wprowadzenia 
"strefy ciszy" na akwenie. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że w dniu 30 czerwca br. została przekazana do Rady 
Powiatu we Włocławku petycja dotycząca ustanowienia tzw. „strefy ciszy” na Jeziorze 
Ługowiska. 
Przewodniczący Rady poprosił  Pana Tomasza Jezierskiego – Przewodniczący Komisji Skarg, 
wniosków i Petycji o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Tomasz Jezierski – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
poinformował, że komisja odbyła swoje posiedzenia w sprawie przedmiotowej petycji w 
dniach:  9 lipca, 7  i 16 września. Na posiedzeniu  w dniu 9 lipca komisja wysłuchała 
wyjaśnień ze strony przedstawicieli działek rekreacyjnych, którzy złożyli petycję. Na 
pozostałych posiedzeniach komisja zapoznała się z podobnymi uchwałami podjętymi przez   
inne powiaty w przedmiotowej sprawie oraz z wyrokami sądów administracyjnych. W dniu 
16 września komisja wypracowała projekt uchwały, który został przedłożony na sesję, 
uznając petycję właścicieli działek za zasadną i kierując sprawę do dalszego procedowania.   
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Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Radny Wojciech Zawidzki powiedział, że czytając uchwałę, trudno wnosić cokolwiek 
przeciwko tej uchwale. Nasuwa się pytanie, że sprawa, która dotyczy jeziora, nad którym 
budowle powstawały przez ostatnie kilkadziesiąt lat, ludzie budowali się w dobrej wierze 
i raptem 2 lata temu pojawiają się nowe osoby nad tym jeziorem i zaczyna się dla tych 
właścicieli nieruchomości, z dawien budowanych,  delikatnie nazywając może nie horror,  ale 
przynajmniej nieprzyjemna sprawa. Oni tam budowali się po to, żeby była cisza 
i odpoczynek.  Radnego dziwi, że w tej sprawie występowali, to co radnemu przekazano 
w dniu dzisiejszym, panowie co siedzą na sali obrad. Radny poprosi Przewodniczącego Rady 
na końcu żeby też i oni zabrali głos.  Pisano do Wód Polskich w tym roku na ręce pana 
Przewodniczącego Rady. Jedne sezon minął i daje się  następny sezon na badania, czyli dalej 
mają w tym hałasie, przy tym torowisku funkcjonować. Radnemu pokazano na nagraniach, 
które mają ci panowie,  wyścigi. Gdyby radny tam mieszkał, to naprawdę nie chciałby z tego 
korzystać. Radny rozumie, że prawa nie można łamać. Radnemu nasuwa się pytanie czemu 
w takim tempie, co najmniej 2 lata ta procedura musi trwać,  bo rok minął i jeszcze następny 
rok będzie, a jeszcze jest sformułowanie w tej uchwale, niby słuszne, sugerujące, że nie 
znaczy, że ta strefa ciszy może tam powstać. To zdążył radny zapoznać się, to jest to jezioro 
w kształcie około 2 km długości, w najszerszych miejscach 400 m szerokości.  Można sobie 
wyobrazić, kiedy nad tym jeziorem, jeżeli tam są te nieruchomości zabudowane przez 
właścicieli działek rekreacyjnych, odbywają są wyścigi różnych pojazdów nawodnych 
spalinowych. Radny był na kilku, w różnych miejscach jeziorach i nie tak wąskie jak to 
jezioro.  A tam od razu była wprowadzona strefa ciszy, maksymalnie dozwolony ruch 
pojazdów elektrycznych.  Radny powiedział, że skoro jest  co najmniej 2 lata  opóźnienie, że 
te badania doprowadzą i komisja jedna, druga, trzecia, doprowadzą do tego, że skutecznie na 
tym jeziorze zostanie wprowadzona strefa ciszy. Radny wniósł, aby głos zabrał przedstawiciel 
petycji. 
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli wnioskodawca wyraża zgodę, to może zabrać 
głos. 
Wnioskodawca petycji powiedział, że nad jeziorem jest horror,  szczególnie jeżeli chodzi 
o weekendy.  Właściciele działek sami zrobili sobie plaże,  żeby dzieci miały gdzie się bawić. 
Przyjeżdżają duże samochody terenowe z przyczepami ogromnymi, skuterami, niszczą  to. 
Używają bardzo wulgarnych słów.  „Pani mówi – dlaczego ja mam się usunąć, jeżeli tu nie 
ma żadnego slipowania, a ja chcę się z dzieckiem czy wnuczkiem opalać, korzystać z tego 
jeziora, bo to jedyna plaża z piaskiem usypana. A on mówi, to ja ci przejadę, nie chcę używać 
wulgarnych słów, przejadę ci po kocu i zobaczysz kto tu szybciej ustąpi”. Parkują skutery 
przy plaży. Jest to bardzo uciążliwe. Swoim sposobem została zrobiona kładka, bo nikt tego 
nie zrobił. Właściciel złożył podanie 2 lata. Najpierw poszedł do Burmistrza Chodcza. 
Burmistrz powiedział, że to nie jego kompetencja, nie jego sprawa. Właściciel zapytał do 
kogo, do Chocenia. Pan Wójt Chocenia powiedział, że jest tu 14 radnych i jeżeli się ktoś 
sprzeciwi, to sprawa umiera.  Właściciel zaczął szukać w internecie, złożył podanie do Wód 
Polskich. Dyrektor obiecał na 100%, że tą sprawę doprowadzi do końca, bo to ekologia. 
Jezioro Ługowiska w najszerszym miejscu ma 400 m a tam gdzie oni szaleją mają 280 m 
szerokości, co przepis jest o 120 m 120 m z drugiej strony od brzegu powinny pływać, to 
pozostaje tylko 40 m do pływania. Właściciel jest ciekawy jak z tym dają radę. Złożyłem to 2 
lata temu w październiku. W grudniu usłyszał, że sprawa została przekazana do Starostwa, do 
Policji w Bydgoszczy i właściciel dostał pismo takie,  które rzeczywiście zostało skierowane. 
Dyrektor kazał się skontaktować w styczniu.  W styczniu właściciel otrzymał informację, że 
dyrektor już nie pracuje. Właściciel przyjechał do starostwa spytać się czy takowe pismo 
wpłynęło. Właściciel miał przyjemność poznać pana Wierzowieckiego – Przewodniczącego 
Rady. Niestety to pismo do powiatu nie dotarło. Nie widomo dlaczego. Niby  przeprowadzka, 
bo pismo zginęło. Kazano napisać drugie pismo. Właściciel napisał drugie pismo w styczniu 
tego roku.  Właściciel miał tylko kontakt z panem Wierzowieckim, miał jeden kontakt 
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z panem od ekologii. Pan Wierzowiecki powiedział, że tylko jeden właściciel występuje, nikt 
więcej  i tylko jednej osobie przeszkadza. Właściciel powiedział, że występuje w imieniu 
działkowiczów. Powiedział, żeby zebrać chociaż 30 podpisów. To są słowa pana 
Wierzowieckiego. Zostało zebranych 180 podpisów, w tym dniu, kiedy działkowicze byli na 
działkach. Największy problem z hałasem jest w piątek, sobota, niedziela.  Najwięcej 
przyjeżdżają na weekendy.  Zostało zebranych 180 podpisów, właściciel złożył następne 
podanie, dostarczył te podpisy. W lipcu była komisja i to do tej pory nie zostało nic zrobione 
a było obiecane, że w tym roku przyjdzie jakaś komisja i będzie tam badała głośność 
skuterów. Raz dzwonił, że ma przyjechać. Do tej pory tej komisji żadnej nie było. Są dwie 
łodzie, które powinny pływać na morzu. Pan bierze swoje dzieci do łodzi, zakłada kapoki 
i wypływa na środek jeziora i moczą się dzieci a inne nie mogą. Jeżeli odważy się jakieś 
dziecko wejść do jeziora, a widzi z daleka, jak płynie z szybkością 100 km/h, to uciekają 
z wielkim piskiem, bo on przy samej plaży zakręca i robi strumień wody.  Ciągną pontony, 
jakieś środki pływające za tymi skuterami, bawią się nieprawdopodobnie. To jest ok. 7 
skuterów, 2 łodzie duże, nie ma możliwości przepłynąć jeziorem w pław. Właściciel zapytał – 
czy musi dojść do jakiejś tragedii, żeby wreszcie ktoś się za to wziął i wprowadził strefę 
ciszy. To jest małe jezioro. Sama woda w jeziorze jest coraz gorsza, ptactwo dopiero teraz się 
pokazuje, bo w ciągu lata nie ma ptactwa, bo wszystko ucieka. Jest to sprawa nagląca. 
Właściciel w imieniu wszystkich działkowiczów poprosił o jak najszybsze podejście do tej 
sprawy, w sposób poważny o załatwienie strefy ciszy, która na tym jeziorze jest niezbędna.  
Przewodniczący Rady powiedział, że w latach osiemdziesiątych, jak był podział terytorialny 
województwa i były wprowadzane strefy ciszy na jeziorach, to jedynie  to jezioro Ługowiska 
nie miało strefy ciszy. Wszystkie jeziora w powiecie mają strefę ciszy. Są też oponenci, 
którzy uważają, że to jezioro powinno zostać.  Jak już tyle osób się pobudowało zabudowań, 
to powinno się wprowadzić strefę ciszy. Z drugiej strony patrząc, ktoś się budował, to 
wiedział że tam nie masz strefy ciszy. Trzeba być obiektywnym. Przewodniczący Rady nie 
jest przeciwny wprowadzeniu strefy ciszy. Wydaje mi się, że jeżeli tylu działkowiczów tam 
mieszka i chciałby każdy wypoczywać, to jedynie jak to powiedział kolega Zawidzki, 
dopuścić ewentualnie będzie można takie wolne łodzie o mniejszych  gabarytach i jeszcze 
elektryczne. Przewodniczący stwierdził, że rada powiatu  zadecyduje, a to, że tak wolno to 
idzie, to niestety starostwo nie ma takich urządzeń, żeby zbadać akustykę a to niestety musi 
być. Naczelnik zwrócił się do Wojewódzkiej Ochrony Środowiska o wykonanie tej pracy. 
Czemu tak wolno szło przez całe lato, to Przewodniczący Rady  nie umie powiedzieć. Było to 
monitowane. Nie można powiedzieć, że to jakieś zła wola czyjaś, widocznie tak się złożyło.  
Przedstawiciel grupy niezadowolonych, których jest faktycznie ok. 180 złożył petycję.  
Przewodniczący Rady jest za kontynuacją tego zagadnienia i wprowadzeniu tej strefy ciszy.  
Trzeba się trzymać przepisów.  Przewodniczący Komisji Petycji i Wniosków dopełni 
wszystkich formalności i doprowadzi się, aby ten wniosek został załatwiony pozytywnie. 
Radny Wojciech Zawidzki powiedział, że w strefie ciszy jedyne dopuszczalne w niektórych 
miejscach są pojazdy, łodzie czy inne  o silnikach elektrycznych. Żeby nie było zrozumiałe, 
że intencją radnego jest, żeby tam zachować o mniejszej pojemności. Należy uczynić to 
zgodnie z prawem, ale tez i rada powinna to zrozumieć większość tego społeczeństwa 
korzystającego z tego środowiska. Już dzisiaj radny zwrócił się do wszystkich radnych, żeby  
jak najszybciej tą decyzję podejmować o wprowadzeniu   strefy ciszy, żeby tą strefę ciszy 
wprowadzić.   
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przed 
rozpoczęciem procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, 
gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały, daty 30 września 2021 r. 
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania. 
Poprosił o przyciśniecie odpowiedniego przycisku. 
Wyniki głosowania: 
Za – 19  
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Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 września 2021 r. została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie rozpatrzenia petycji posiadaczy 
działek rekreacyjnych zlokalizowanych nad Jeziorem Ługowiska dotyczącej wprowadzenia 
"strefy ciszy" na akwenie stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. . 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 września 2021 r. w sprawie rozpatrzenia 
petycji posiadaczy działek rekreacyjnych zlokalizowanych nad Jeziorem Ługowiska 
dotyczącej wprowadzenia "strefy ciszy" na akwenie stanowi załącznik nr 14 do niniejszego 
protokołu.  
 
7) Informacja Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku z przebiegu wykonania planu finansowego za I półrocze 2021 r.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku przedłożył na dzisiejsze obrady informację 
z realizacji planu finansowego jednostki za okres I półrocza 2021 r.  
Do wiadomości radni otrzymali uchwałę nr 32/21 Rady Społecznej przy Samodzielnym 
Publicznym Zespole Przychodni Specjalistycznych we Włocławku z dnia 28 lipca 2021 r.  
Przewodniczący Rady poprosił  panią Ewę Kończyńską – Przewodniczącą Komisji Zdrowia 
i  Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad  projektem uchwały. 
Pani Ewa Kończyńska – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że komisja w dniu 9 września 2021 r. odbyła swoje posiedzenie, na którym 
pozytywnie zaopiniowała Informacja Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku z przebiegu wykonania planu finansowego za I półrocze 
2021 r.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Barbarę Wałęsę – Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pani Barbara Wałęsa – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedziała, że komisja  na 
posiedzeniu w dniu 8 września 2021 r. analizowała informację Samodzielnego Publicznego 
Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku z przebiegu wykonania planu 
finansowego za I półrocze 2021 r. Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała 
informację.  
Przewodniczący Rady powiedział, że na sesji obecny jest Pan Sławomir Paździerski - 
Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku, 
który ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos?  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 30 września 2021 r. przyjęła 
Informację.   
 
Informacja Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku z przebiegu wykonania planu finansowego za I półrocze 2021 r. stanowi 
załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
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8) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia informacji Zarządu Powiatu we 
Włocławku o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za I półrocze 2021 
roku oraz informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2021 – 2028. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Zarząd Powiatu stosownie do przepisu art. 266 ust. 1 
ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych przedstawił Radzie Powiatu 
informację o przebiegu wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2021 roku oraz informację 
o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej.  
W materiałach radni otrzymali, do wiadomości, kserokopię uchwały nr 12/I/2021 Składu 
Orzekającego nr 7 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 23 września 2021 
roku w sprawie opinii o przedłożonej informacji  o przebiegu wykonania budżetu powiatu 
włocławskiego za pierwsze półrocze 2021 roku (załącznik nr 16 do niniejszego protokołu).  
Z uchwały wynika, że RIO pozytywnie zaopiniowała informację o przebiegu wykonania 
budżetu Powiatu Włocławskiego za I półrocze 2021 r.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Barbarę Wałęsę – Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej 
o przedstawienie prac nad projektem uchwały. 
Pani Barbara Wałęsa – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformowała, że komisja 
posiedzeniu w dniu 8 września 2021 r. analizowała informację dotyczącą przebiegu 
wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za I półrocze 2021 roku oraz informacji 
o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2021 – 
2028.Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Włodzimierza Kaczmarka – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że komisja na posiedzeniu w dniu 8 września 2021 r. analizowała informację 
dotyczącą przebiegu wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za I półrocze 2021 roku 
oraz informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2021 – 2028. Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję  
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że na ostatniej komisji budżetowej pytał odnośnie 
projektu Nowe kwalifikacje i dodatkowe uprawnienia motorem rozwoju mieszkańców 
regionu” realizowanego w ramach RPO Województwa Kujawsko – Pomorskiego na lata 
2014 – 2020”. Radny otrzymał odpowiedź. Wtedy tak zdawkowo na tej komisji, nie może nie 
zdawkowo, ale nie wszystkie informacje jakoś radni otrzymali pełne. Radny zapytał czy 
mógłby pan Starosta  przybliżyć na ten projekt?  Projekt jest na 17 mln zł. Radny może się 
myli, ale to jest ok. 2500 osób, które będą musiały być przeszkolone. Radny może się  mylić,  
ale radny otrzymał  dzisiaj tą informację. Radny poprosił, aby starosta  przybliżył projekt.  
W tej chwili odbył się jeden przetarg, jak pozostałe przetargi, do kiedy ten projekt ma być 
zrealizowany? Radny wie, że jakiś aneks został podpisany i kwestia jest taka czy ktoś 
rozeznanie rynku przeprowadził ? Kolejna sprawa, to jest następująca, radny rozumie, że ten 
projekt obejmuje całe województwo kujawsko – pomorskie, mimo że beneficjentem  jest 
powiat włocławski przy współudziale powiatu rypińskiego i tam jakiejś firmy. Radny 
poprosił, aby  pan starosta mógł parę zdań w tym w tym względzie przedstawić. I jeszcze 
jedno takie pytanie. Radny dowiedział się, kto jest przewodniczącym projektu. Poprosił na 
piśmie, aby przedstawić skład zespołu prowadzącego realizację projektu funduszy 
zewnętrznych, przewodniczącego, bo nie otrzymał na piśmie. Czy to są tylko z powiatu 
ludzie, czy są jacyś inni również? Jest to bardzo duże przedsięwzięcie, bo 17 mln zł 
i praktycznie 2500 do 3000 ludzi, to jest ogromne zagadnienie.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy ktoś chciałby zadać pytanie w tym punkcie? 
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Starosta Włocławski  stwierdził, że odpowie w kontekście tego projektu, jak i całych sytuacji 
związanych z projektami miękkimi. Starosta ceni sobie troskę pana radnego Kacy i odbiera to 
sposób bardzo pozytywny.  Oczywiście realizacja każdego projektu zewnętrznego wiąże się 
z pewnym ryzykiem. O tym wielokrotnie mówił starosta, że zmieniło się podejście zarządu 
powiatu co do realizacji projektów miękkich, bo w poprzednich latach one w powiecie nie 
były realizowane i zarówno ten duży 17 mln zł  projekt, jak i  kilka innych projektów 
realizowanych w powiecie włocławskim daje określone efekty społeczne, ale także i efekty 
infrastrukturalne. Starosta cieszy się, że dzięki tym projektom, trudnym do realizacji, i to 
trzeba jasno powiedzieć, nasze szkoły, nasze jednostki zostały wyposażone w sprzęt tylko 
w roku poprzednim w kwocie ponad 1 000 000 zł, kolejne zakupy realizuje się w roku 
obecnym. Dotyczy to szkoły w Izbicy Kuj. Realizują projekty zarówno raz zarówno 
z Regionalnego Programu Operacyjnego województwa kujawsko-pomorskiego dotyczące 
szkół: w Kowalu, w Lubrańcu – Marysinie, w Lubrańcu, w Chodczu. Wszyscy widzieli jaki 
sprzęt został zakupiony. Lada dzień ruszy się z kolejnym projektem dotyczącym Izbicy 
Kujawskiej, gdzie też oprócz celów społecznych będzie zakupywane wyposażenie. Obecnie 
jest się  w trakcie projektu z Ministerstwem Edukacji dotyczących szkół w Kowalu i LO w 
Lubrańcu.  Także ogromny wysiłek kadrowy, aby te projekty przeprowadzić. Według starosty 
dający bardzo duże korzyści społeczne, ale infrastrukturalne. Pytanie było o konkretny projekt 
nowych kwalifikacji. Rzeczywiście bardzo duże, ogromne wyzwanie, niespotykane do tej 
pory w powiecie włocławskim, kwota około 17 000 000 zł. Projekt realizowany wspólnie 
z firmą zewnętrzną wyłonioną w konkursie, żeby sprawa była jasna, realizowany 
w partnerstwie z powiatem rypiński po to, aby punktacja była odpowiednia i żeby ten projekt 
dostać dofinansowanie.  Na 60 złożonych wniosków dofinansowanie otrzymało 5 a powiat 
włocławski zajął pierwsze miejsce na liście rankingowej. Te liczby, o których pan radny 
mówi są liczbami prawidłowymi. Jest to 2600 osób do przeszkolenia około w powiecie 
włocławskim,  około 600 osób w powiecie rypińskim. Została podpisana umowę na realizację 
tego projektu z województwem kujawsko-pomorskim. Wszyscy obiektywnie wiedzą, że 
wiosną zeszłego roku był kulminacyjny punkt pandemii, dlatego też nie można było 
realizować szkoleń stacjonarnych a podstawą tego projektu jest to, że powiat włocławski nie 
dokłada do niego złotówki, natomiast rozliczeniem naszego wkładu finansowego są 
przekazane przez nas sale. Trzeba było  się z realizacją tego projektu wstrzymać. Zresztą 
rozumie  to instytucja zarządzająca i pozwala wydłużać realizację tego projektu, na razie do 
połowy 2023 roku. Jeśli będzie się chciało, bo jest się po rozmowach, to można wydłużyć go 
do końca roku 2023.  Tak, jak jest w materiałach – jest się w trakcie podpisywania umów. 
Została podpisana pierwsza umowa, w najbliższych dniach – kolejne.  Powiat ma do 
zrealizowania ma 3 przetargi, swoje zadanie zostało wykonane. Partnerzy są w trakcie 
przetargu, firma zewnętrzna ma je rozstrzygnąć ok. 8 października br. Starosta nie ma 
informacji, kiedy powiat rypiński, ale jest w trakcie trwania. Także realnie z tym projektem 
ruszyć teraz można.  Projekt nie wymaga udziału własnego zarówno na jego realizację, jak 
i na zespół go obsługujący. Starosta stwierdził, że skład zespołu pan radny otrzyma. Nie 
wiąże się to z żadnymi kosztami dla budżetu powiatu włocławskiego, oprócz tego wyniku 
negocjacji z firmą, która w partnerstwie z powiatem ten projekt realizuje. Ustalono, że 
wszystkie koszty pośrednie związane z tym projektem zostaną przeznaczone do 
wykorzystania przez powiat włocławski i tu z tych kosztów pośrednich chce się ponieść 
wysiłek utrzymania zespołu realizującego projekt, kosztów administracyjnych, ale także 
przeprowadzić kilka wydarzeń kulturalnych na terenie naszego powiatu. Kolejne pytanie 
dotyczyło zakresu tematycznego tego kursu. Trzeba było znaleźć tutaj konsensus pomiędzy 
naszymi oczekiwaniami, oczekiwaniami naszych partnerów a także szkoleniami najlepiej 
punktowanymi i ewaluowanymi w tym konkursie. Dlatego też takie zestawienie zostało 
zrobione, w ocenie starosty, bardzo atrakcyjnych kursów przydatnych, które będą 
realizowane.  Starosta wyraził nadzieję, że wszystko na to wskazuje że lada dzień te prace 
ruszą. Zresztą podobnie jak w przypadku wszystkich pozostałych 5 beneficjentów, którzy 
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w tym bardzo obsadzonym konkursie, gdzie tak jest napisane, że nie ma wkładu własnego o 
to dofinansowanie się starało. Rzeczywiście mogą brać w nim udział wszyscy mieszkańcy 
województwa kujawsko-pomorskiego, natomiast będą starania, aby kierunkować nabory 
i rozpowszechniać go jak najwięcej wśród mieszkańców powiatu włocławskiego, aby jak 
najwięcej naszych mieszkańców z tego projektu skorzystało. Reasumując starosta stwierdził, 
że realizacja wszystkich projektów społecznych, także i tego, niewymagająca wkładu 
własnego powiatu włocławskiego do ich realizacji, oczywiście z ogromnym wysiłkiem 
logistycznym, finansowym, ale przynosi bardzo duże korzyści do naszego terenu. Starosta   
zadeklarował, że będzie się szukać kolejnych możliwości wsparcia różnych zadań, czy to  
dotyczących szkół, czy innych dziedzin naszego życia. Było trochę łatwiej w konkursach, bo 
powiat był jednym z niewielu powiatów, który wcześniej z takich form wsparcia nie 
korzystał,  dlatego też powiat otrzymywał dodatkowe punkty w ocenie tych wniosków,  
z czego należy się cieszyć. Natomiast czy było to dobrym podejściem – to starosta zostawia to 
do oceny każdemu z państwa. Można na ten temat mieć swoje zdanie i  komu go nie 
zabraniać. Starosta poprosił o współpracę przy realizacji tych projektów, bo one służą przede 
wszystkim naszym mieszkańcom. 
Przewodniczący Komisji zapytał czy jeszcze ktoś z państwa chciałby zabrać głos? 
Przewodniczący stwierdził, że na radnych też będzie spoczywał obowiązek i trzeba będzie 
trochę rozreklamować wszystkie kirysy, aby nikt nie został pominięty, kto by chciał.  Jakaś 
tam forma przekazywania dla naszych wyborców będzie formą odpowiednią, żeby mogli 
z tego skorzystać.   
Przewodniczący Rady w związku z brakiem głosów w dyskusji, przed rozpoczęciem 
procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 2 projektu uchwały, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie uchwały daty – 30 września 2021 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania. 
Poprosił o przyciśniecie odpowiedniego przycisku. 
Wyniki głosowania: 
Za – 19  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 września 2021 r. została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie przyjęcia informacji Zarządu 
Powiatu we Włocławku o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za I 
półrocze 2021 roku oraz informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Włocławskiego na lata 2021 – 2028 stanowi załącznik nr 17 do niniejszego 
protokołu. 
 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 września 2021 r.  w sprawie przyjęcia 
informacji Zarządu Powiatu we Włocławku o przebiegu wykonania budżetu Powiatu 
Włocławskiego za I półrocze 2021 roku oraz informacji o kształtowaniu się Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2021 – 2028 stanowi załącznik nr 18 do 
niniejszego protokołu.  
 
9) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniająca uchwałę Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie określenia zadań, na które przeznacza środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2021 roku.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmiany w podziale środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2021. Do projektu 
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uchwały dołączony jest, do wiadomości, protokół z posiedzenia Powiatowej  Społecznej Rady 
ds. Osób Niepełnosprawnych we Włocławku z dnia 20.09.2021 r. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 30 września 2021 r.  
Przewodniczący Rady Przystępuję do procedury głosowania. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 19  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia  30 września  2021 r.  została podjęta. 
 
Projekt uchwały zmieniająca uchwałę Rady Powiatu we Włocławku w sprawie określenia 
zadań, na które przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2021 roku stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.   
 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 września 2021 r. zmieniająca uchwałę Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie określenia zadań, na które przeznacza środki 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2021 roku stanowi 
załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.   
 
10) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad najmu lokali mieszkalnych i innych 
lokali wykorzystywanych na cele mieszkaniowe stanowiących własność Powiatu 
Włocławskiego.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały ustala reguły i precyzuje zasady 
wynajmowania lokali mieszkalnych. 
Przewodniczący Rady poprosił  Pana Włodzimierza Kaczmarka – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów powiedział, 
że komisja  na posiedzeniu w dniu 22 września 2021 r. analizowała projekt uchwały 
w sprawie zasad najmu lokali mieszkalnych i innych lokali wykorzystywanych na cele 
mieszkaniowe stanowiących własność Powiatu Włocławskiego. Komisja jednogłośnie, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady otworzył  dyskusję. Radni nie podjęli dyskusji.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przystąpił do procedury 
głosowania. 
Poprosił o przyciśniecie odpowiedniego przycisku. 
Wyniki głosowania: 
Za – 19  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 września  2021 r. została podjęta.  
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Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku  w sprawie zasad najmu lokali mieszkalnych 
i innych lokali wykorzystywanych na cele mieszkaniowe stanowiących własność Powiatu 
Włocławskiego stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.   
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 września 2021 r. w sprawie zasad najmu 
lokali mieszkalnych i innych lokali wykorzystywanych na cele mieszkaniowe stanowiących 
własność Powiatu Włocławskiego stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.  
  
11) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2021 – 2028  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr 1 i nr 
2 wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Włocławskiego.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. Radni nie podjęli dyskusji.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 30 września  2021 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 18  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
1 osoba niegłosująca 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że uchwała Rady Powiatu we 
Włocławku z dnia  30 września 2021 r. została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2021 – 2028 stanowi 
załącznik nr 26 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2021 – 2028 stanowi 
załącznik nr 27 do niniejszego protokołu.  
 
12) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na rok 2021.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i  wydatków oraz na wniosek dysponentów środków budżetowych. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 30 września  2021 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 19  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 września 2021 r. została podjęta. 
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Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2021 stanowi załącznik nr 29 do niniejszego 
protokołu.   
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 września 2021 r. mieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2021 stanowi załącznik nr 30 
do niniejszego protokołu.  
 
13) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę o organizacji wspólnej obsługi 
jednostek organizacyjnych powiatu. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że proponowana zmiana polega nowym brzmieniu punktu 
3 uchwały, co wynika ze zmiany przepisów – Prawo zamówień publicznych.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 30 września  2021 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 19  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 września 2021 r. została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniająca uchwałę o organizacji wspólnej 
obsługi jednostek organizacyjnych powiatu sianowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu. 
projektu uchwały zmieniającej uchwałę o organizacji wspólnej obsługi jednostek 
organizacyjnych powiatu stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu. 
 
14) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez 
Powiat Włocławski Gminie Baruchowo zadań związanych z zimowym utrzymaniem 
dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 
2021/2022. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 
przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Baruchowo, zadań związanych z zimowym 
utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 
2021/2022 i przekazaniem dotacji celowej w łącznej wysokości do kwoty 73.658,15  zł.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. Radni nie podjęli dyskusji.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem 
procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 5 projektu uchwały, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie uchwały daty – 30 września 2021 r. 
Przewodniczący przystąpił do procedury głosowania uchwały.  
Poprosił  o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 19  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu.  
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Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 września 2021 r została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie 
przez Powiat Włocławski Gminie Baruchowo zadań związanych z zimowym utrzymaniem 
dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2021/2022 
stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu. 
Projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Powiat Włocławski 
Gminie Baruchowo zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic 
leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2021/2022 stanowi załącznik nr 36 do 
niniejszego protokołu. 
 
15) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez 
Powiat Włocławski Gminie Fabianki  zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg 
powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2021/2022. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 
przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Fabianki, zadań związanych z zimowym 
utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 
2021/2022 i przekazaniem dotacji celowej w łącznej wysokości do kwoty 25.674,30 zł. 
Przewodniczący otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przed rozpoczęciem procedury głosowania, proszę o 
uzupełnienie paragrafu 5 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty 
– 30 września 2021 r. 
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały.  
Poprosił  o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 19  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 września 2021 r została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku  w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie 
przez Powiat Włocławski Gminie Fabianki  zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg 
powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2021/2022 stanowi 
załącznik nr 38 do niniejszego protokołu. 
 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 września 2021 r. w sprawie 
wyrażenia zgody na przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Fabianki  zadań 
związanych z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych 
dróg w sezonie zimowym 2021/2022 stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu. 
 
16) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez 
Powiat Włocławski Gminie Lubanie zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg 
powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2021/2022. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 
przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Lubanie, zadań związanych z zimowym 
utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 
2021/2022 i przekazaniem dotacji celowej w łącznej wysokości do kwoty 104.782,70 zł. 
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Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały.  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 19  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 września 2021 r została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku  w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie 
przez Powiat Włocławski Gminie Lubanie zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg 
powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2021/2022 stanowi 
załącznik nr 41 niniejszego protokołu.  
 
projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Powiat Włocławski 
Gminie Lubanie zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic 
leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2021/2022 stanowi załącznik nr 42 do 
niniejszego protokołu.  
 
17) Rozpatrzenie projektu  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez 
Powiat Włocławski Gminie Choceń zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg 
powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2021/2022. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 
przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Choceń, zadań związanych z zimowym 
utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 
2021/2022 i przekazaniem dotacji celowej w łącznej wysokości do kwoty 91.784,35 zł. 
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały.  
Poprosił  o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 19  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 września 2021 r została podjęta.  
 
Projekt  uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie 
przez Powiat Włocławski Gminie Choceń zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg 
powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2021/2022 stanowi 
załącznik nr 44 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 września 2021 r. w sprawie wyrażenia 
zgody na przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Choceń zadań związanych 
z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg 
w sezonie zimowym 2021/2022 stanowi załącznik nr 45 do niniejszego protokołu. 
 
18) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez 
Powiat Włocławski Gminie Miasto Kowal  zadań związanych z zimowym utrzymaniem 
dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 
2021/2022. 
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Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 
przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Miasto Kowal, zadań związanych z zimowym 
utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 
2021/2022 i przekazaniem dotacji celowej w łącznej wysokości do kwoty 19.455,95 zł. 
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały.  
Poprosił  o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 19  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 46 do niniejszego protokołu 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 września 2021 r została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie 
przez Powiat Włocławski Gminie Miasto Kowal  zadań związanych z zimowym utrzymaniem 
dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2021/2022 
stanowi załącznik nr 47 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 września 2021 r.  w sprawie wyrażenia 
zgody na przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Miasto Kowal  zadań związanych 
z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg 
w sezonie zimowym 2021/2022 stanowi załącznik  nr 48 do niniejszego protokołu. 
 
19) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez 
Powiat Włocławski Gminie Chodecz zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg 
powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2021/2022.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 
przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Chodecz, zadań związanych z zimowym 
utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 
2021/2022 i przekazaniem dotacji celowej w łącznej wysokości do kwoty 147.179,15 zł. 
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały.  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 19  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 49 do niniejszego protokołu 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady  stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 września 2021 r została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie 
przez Powiat Włocławski Gminie Chodecz zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg 
powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2021/2022 stanowi 
załącznik nr 50 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 września 2021 r. w sprawie wyrażenia 
zgody na przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Chodecz zadań związanych 
z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg 
w sezonie zimowym 2021/2022 stanowi załącznik nr 51 do niniejszego protokołu.  
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20) Oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Rady przypominał, że w ramach realizacji tego punktu mogą być wygłaszane 
lub składane na piśmie do protokołu wyłącznie oświadczenia radnych. Interpelacje i zapytania 
składane są na piśmie do przewodniczącego rady, który przekazuje je niezwłocznie staroście.  
Przewodniczący Rady poinformował, że w materiałach na sesję radni otrzymali odpowiedź 
Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi w sprawie apelu podjętego przez Radę Powiatu we 
Włocławku w sprawie pomocy rolnikom poszkodowanym niekorzystnymi zjawiskami 
atmosferycznymi.   
Przewodniczący Rady zapytał - czy ktoś z radnych chce wygłosić lub złożyć na piśmie do 
protokołu oświadczenie?  
Radny Marek Jaskulski poruszył temat, który pośrednio dotyczy nas, ponieważ dotyczy 
dróg wojewódzkich a konkretnie drzew suchych i konarów suchych, na pół suchych  
zalegających nad pasem drogowym. Okres jesienno-zimowy jest to czas, kiedy jest więcej 
wiatru niż w pozostałych porach roku i te wiatry są na tyle intensywne, że wracają całe 
drzewa, łamią konary a takie fakty mają miejsce na przykład w miejscowości Grodztwo 
Górne, gdzie jest jedno suche drzewo, kilka konarów na pół suchych i ostatnie wiatry, 
powiedzmy do 15 km – 20 km na godzinę spowodowały,  że już pewne gałęzie leżały. Jest to  
bardzo niebezpieczne,  może dojść do wielkiej tragedii z uwagi na rozmiary tych drzew, są to 
stare bardzo drzewa, jesiony głównie jesiony, ale nie tylko, których kubatura, wielkość jest to 
kilku metrów sześciennych. Problem dotyczy Zarząd Dróg Wojewódzkich, więc radny 
zwrócił się z prośbą do pana przewodniczącego, aby osobiście bądź za pośrednictwem 
pewnych służb powiatu zwrócił się, bo trzeba uprzedzić ewentualną tragedię, która może się 
zdarzyć. Tym bardziej, że wydaje się radnemu,  problem ten przy powiatowych drogach albo 
nie istnieje, albo istniej w dużo mniejszej skali. To już jest taka pora roku, że trzeba by było 
taki fakt zgłosić, może oni nie wiedzą, mają inne problem. Druga sprawa. Radny dowiedział 
się, być może to jest fakt incydentalny, bądź kilka faktów takie miało miejsce, że jeżeli 
godzinie 15:00 jeśli petent zjawi się do Wydziału Komunikacji a tam najwięcej petentów się 
zjawia, tak było jest i prawdopodobnie będzie, rośnie ilość, co potwierdzają dane powiatu. 
Z uwagi na brak synchronizacji obsługi okienka kasowego z działalnością wydziału petenci 
nie są załatwiani. Radny nie wie czy miało to charakter incydentalny, czy tak jest z uwagi na    
fakt braku synchronizacji. Jeśli byłaby można to radny poprosił o jakieś tutaj zmiany 
organizacyjne. Być może umowy z bankiem. Ponieważ wielu ludzi nie chcąc brać wolnego 
dnia zwalnia się z pracy pod koniec swojej zmiany bądź pracując do 14:00 na styk przyjeżdża 
bardzo wielu ludzi. I to jest to temat być może istotny,  o ile potwierdzą się spostrzeżenia 
naszych petentów.  
Przewodniczący Rady powiedział, że zasadne jest usuwanie konarów czy drzew, jeśli 
stanowią zagrożenie.  Służby wystosują pismo do  Wojewódzkiego Zarządu Dróg. Jeżeli 
chodzi o drugie pytanie – to też nie jest zależne od starostwa. Starosta czy naczelnik 
Wydziału Komunikacji podejmie te działania, aby wydłużyć tą pracę obsługi przy okienku, 
aby wszyscy petenci byli załatwieni pozytywnie. Jak pracuje starostwo, to logiczne jest to, 
aby okienko też pracowało. Przewodniczący nie wie na jakiej zasadzie to pracuje, większe 
wiadomości ma pan starosta na ten temat.  
Starosta Włocławski odniósł się do pierwszego pytania – i powiedział, że zostanie to 
przekazane do zarządu Dróg Wojewódzkich.  Jeśli chodzi o drugi punkt – to radny wie, będąc 
wicestarostą, z jakich powodów jest to spowodowane, że taka jest organizacja 
funkcjonowania kasy i końca pracy biura ze względów bezpieczeństwa związanych z CEPiK 
i pewnie pojawiają się takie sporadyczne sytuacja, że ktoś przyjdzie o 15:20 i nie dokona 
opłaty, ale pewnie że on i że one będą się zdarzały i o 15:28, jeżeli nawet kasa będzie do 
15:30. Spowodowane jest to tak zawartą umową z bankiem, zresztą przez poprzedników 
i słusznie. Nikt z tym nie dyskutuje i ze względami  bezpieczeństwa w zakresie wyłączenia 
i zabezpieczenia systemu CEPiK o godzinie 15:30. Nawet dzisiejszy dzień pokazuje jak 
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funkcjonuje Wydział Komunikacji w Starostwie Powiatowym w Włocławku. Można to 
zobaczyć wchodzą czy schodząc. Znacznie zostało to usprawnione. Zwiększona  została 
liczba stanowisk CEPiK, które te zadania realizują. Starosta dokonał analizy na koniec 
sierpnia tego roku i z roku na rok znacznie przybywa ilości samochodów rejestrowanych. 
Starosta cieszy się, że tak to wygląda. Oczywiście zdarzają się dni, że ta kolejka powstanie, 
bo nie ma takiej sytuacji, żeby ten problem rozwiązać, że w danym momencie przyjdzie 
większe grono ludzi. Co do tych spraw związanych z godzinami po południowymi, dlatego 
zostając starostą zostało wprowadzone wspólnie z pracownikami rozwiązanie, że jeden dzień 
urząd jest czynny dłużej do godziny 17:00, także kasa pracuje do 16:45 tak, aby ten problem 
rozwiązać. Tu są wprowadzone dobre rozwiązania, funkcjonuje to dobrze a niestety taki 
problem, że ktoś przyjdzie w ostatnim momencie i nie zdąży w tym dniu zarejestrować, to 
będzie się zdarzało. Są to sytuację sporadyczne i one się zdarzą i o 15:20, i o 15:30, no bo 
gdzieś tą granicę postawić trzeba. Kasa czynna do 15:15. Jeżeli ktoś przychodzi do tego 
momentu na pewno w tym dniu, jeśli nie ma kolejki, samochód zarejestruje. Co do zasady 
kolejek, numerkowania w wydziale nie ma. Zwiększona liczba stanowisk, przebiega to 
sprawnie. Od zeszłego roku na wydziale komunikacji ciąży nowy, bardzo duży obowiązek 
rejestracji umów zbycia i nabycia samochodów, gdzie wszyscy jako obywatele mamy 
obowiązek zgłoszenia tego w 30 dniach pod rygorem kary. Także wiele więcej zadań 
w komunikacji, który jest realizowany  sprawnie. Starosta nie uważa, że przesunięcie godzin 
pracy o 15 minut coś zmieni, a nawet jest niemożliwe ze względów bezpieczeństwa 
i zabezpieczenia systemu CEPiK, wymogów też ministerstwa co do funkcjonowania tego 
systemu.   
Radna Anna Kozłowska podzieliła się  dobrymi wiadomościami. Radna przedstawiła 
informacje na temat uroczystości, jakie odbywały się w ostatnim czasie na terenie gminy 
Boniewo, na terenie powiatu włocławskiego.  Otóż jak corocznie kontynuuje się uroczystości 
związane z kolejną rocznicą, bo 82 rocznicą wybuchu  II wojny światowej i oczywiście bitwa 
pod Szczytnem.  11 września, czyli w sobotę odbywały się, piękne uroczystości, uroczystości, 
które rozpoczęły się już od rana, od godziny 9:00, biegiem. Rozpoczęły się złożeniem 
kwiatów, najpierw przed obeliskiem w Szczytnie, następnie odbył się bieg dla dorosłych na 
odcinku 10 km nording walking, marsz na odcinku 5 km i biegi dla dzieci. Także impreza 
była fantastyczna, przyjechali ludzie niemalże z całej Polski i oczywiście to była pierwsza 
część. Jeżeli chodzi o drugą część uroczystości związanych ze złożeniem hołdu żołnierzom 
poległym, żołnierzom Armii Pomorze poległym w bitwie pod Szczytnem 11 i 12 września, to 
były jeszcze zorganizowane uroczystości patriotyczne u podnóża góry, na którym jest 
usytuowany cmentarz w Boniewie. Zorganizowana była msza polowa z udziałem Wojska 
Polskiego, była  goszczona kompania honorowa Wojska Polskiego. Odczytany był apel 
pamięci, złożone kwiaty na mogiłach na cmentarzu Boniewie. Ponadto Orkiestra Wojskowa 
była, chór wojskowy. Całość zakończyła się koncertem jeszcze w hali. Także cały dzień był 
tak naprawdę poświęcony tym żołnierzom poległym.  Jeżeli chodzi o niedzielę, to wszyscy 
wiedzą, odbywały się powiatowo-gminne - parafialne dożynki w Boniewie. Serdecznie z tego 
miejsca radna podziękowała, tym którzy zaszczycili swoją obecnością, ale i szczególnie tu 
podziękować  panu staroście i państwu za podjęcie tej inicjatywy i wyrażenie zgody żeby się 
ta uroczystość odbyła w Boniewie. Jak ci co byli to mogą sami ocenić.  Pogoda była 
przepiękna. Jeżeli chodzi o uczestników to dopisali, to przeszło wszelkie oczekiwania, bo 
według szacunków, takie jak radnej przekazano po imprezie, ktoś tam liczył, to nawet 11 - 12 
tys. ludzi mogło się tam przewinąć. Radna chciałaby serdecznie podziękować za to wszystko. 
Panu staroście za objęcie patronatem już tych naszych uroczystości sobotnich, bo w sobotę 
też były patriotyczne powiatowe, powiatowo-gminne z gminą Choceń, zresztą tak jak zwykle, 
jak to zostało zapoczątkowane. Nie pozostaje nic innego, tylko powiedzieć dziękuję 
wszystkim.  
Radny Karol Matusiak w imieniu mieszkańców gminy Lubraniec złożył interpelację. A w 
szczególności ta interpelacja dotyczy dzieci, młodzieży, które uczestniczą do Szkoły 
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Podstawowej w Zgłowiączce. Przez tą miejscowość przebiega droga powiatowa, przez którą 
te dzieci muszą, wychodząc ze szkoły, przejść przez drogę powiatową wraz z rodzicami, 
wsiąść do samochodu, do autobusu szkolnego i bezpiecznie dotrzeć do domu. Na tej drodze 
powiatowej Zgłowiączka - Wiktorowo przy Szkole Podstawowej nie ma przejścia dla 
pieszych. Wybudowanie tego przejścia na pewno zwiększy bezpieczeństwo dzieci 
uczestniczących w zajęciach szkolnych w szkole. W związku z powyższym radny wniósł  
interpretację o wybudowanie takiego przejścia na drodze powiatowej Wiktorowo – 
Zgłowiączka. W formie pisemnej do pana przewodniczącego interpretację radny przekazuje.  
Przewodniczący Rady powiedział, że bezpieczeństwo dzieci jest bardzo ważne. 
Przewodniczący uważa, że będzie  się tutaj konsekwentnie działać, aby to przejście tam 
zostało zmodernizowane. W imieniu rady powiatu podziękował władzom gminy Boniewo,   
które stanęło na wysokim szczeblu, że standardy zostały podwyższone tych wszystkich 
imprez przez nie.  Przewodniczący Rady osobiście był i większość tutaj radnych również. 
Należą się ukłony i następne takie imprezy kulturalne na pewno nie będą odbiegać od tych 
standardów, które było widać w Boniewie. Przewodniczący Rady podziękował również panu 
staroście za to i służbom,  które bardzo intensywnie działały. Z obserwacji  - wszystko było 
dopięte na ostatni guzik. 
Starosta Włocławski podziękował za pozytywną ocenę dożynek. Do wypowiedzi  
sprowokował starostę radny Karol Matusiak. Rzeczywiście  interpelacja jest słuszna. Starosta 
poprosił pozostałych radnych, że jeżeli widzą takie potrzeby w swoich  miejscowościach, aby 
wspólnie je przedyskutować. Powstał w tym roku w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju 
Dróg  panel służący przejściom  dla pieszych. Powiat stara  się z niego intensywnie korzystać. 
Zostało złożonych  najwięcej wniosków na te przejścia w tym roku, trzy  już są rozpatrzone, 
tj.: Choceń, Śmiłowice, gmina Kowal.  O kolejne pulę środków wnioskuje się przy okazji 
dwóch przejść w miejscowości Boniewo. Udało się wynegocjować to, że dofinansowanie 
takich zadań jest w kwocie 80%.  Mówiąc przysłowiem, grzechem by było z tych środków nie 
korzystać,  Jeśli te bądź inne potrzeby w tym zakresie by się pojawiały, to starosta czeka  na 
radnych sugestie.  Powiat jest gotowy w kolejnym roku takie zadania realizować, One mogą 
obejmować przejście dla pieszych,  jak i dojście w promieniu 200 metrów od tego przejścia.  
PZD realizuje w tym roku pięć takich zadań. Starosta  stwierdził, że jest się w stanie robić 
kolejne, tym bardziej , że takie duże  środki można pozyskać,   
 
 

21) Zamknięcie XXXII  Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  
 
W związku ze zrealizowaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady w dniu 30 września 
2021 r. o godzinie 1355  zamknął XXXII Sesję Rady Powiatu we Włocławku.  
 
 
         Przewodniczący Rady  
         
        Zygmunt Stanisław Wierzowiecki 
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